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PROTOKÓŁ nr XXXI/2013  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 30 stycznia 2013 r. w godz. 1000 - 1330  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo, 
5. Dorota A. Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz A. Krzesicki 
9. Stanisław Kulikowski, 

10. Włodzimierz Marczewski, 
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski, 
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka D. Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga M. Szczypiń,  
19. Sławomir J. Szeszko, 
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro  

 

Nieobecny: Józef D. Kimera. 
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XXXI obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni nie zgłosili uwag i wniosków wobec czego został 
przyjęty następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXX/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 28 grudnia 2012 r.  

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 r.  

6. PrzedłoŜenie Planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 r.  

7. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2013 r.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za 
II półrocze 2012 r.  

9. Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
i Porządku za 2012 r.   

10. Informacja z realizacji „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla 
mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat” w 2012 r.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakazu uŜywania jednostek pływających  
o napędzie spalinowym na zalewie Arkadia w Suwałkach.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuŜ rzeki Czarnej 
Hańczy w Suwałkach.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej w Suwałkach.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej S.A. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w ciągu ulicy  
L. Waryńskiego na odcinku między ulicami T. Kościuszki i T. Noniewicza.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie planowania  
w budŜecie Gminy Miasto Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną  
dla nauczycieli, a takŜe przyjęcia Regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz 
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warunki i sposób ich przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej nauczycielom 
przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz placówki opiekuńczo-wychowawczej  
i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego prowadzonych przez Gminę Miasto Suwałki.  

18. Przyjęcie Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zapowiadanej likwidacji 
połączeń kolejowych na trasie Suwałki – Augustów – Sokółka. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie Miasta na 2013 r.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Suwałkach. 

24. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych.  

26. Zamknięcie obrad.  
 

 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXX/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół XXX obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura 
Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 29 stycznia 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni  
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXX/2012 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 grudnia 2012roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 28 grudnia 2012 r. została przyjęta.  
 
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej na 2013 rok.  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ propozycje tematów do projektu Planu pracy Rady 
Miejskiej na 2013 rok przedłoŜone zostały przez Prezydenta Miasta oraz radnych.  
Z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
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Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym Plan pracy 
Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 rok został przyjęty i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu.  

 

Ad pkt. 6  
PrzedłoŜenie Planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej w Suwałkach  
na 2013 r.  
– załączniki nr 8 – 12 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca  
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) Komisje 
przedkładają Radzie Plany pracy. Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne 
Plany pracy na 2013. 
 

Do przedłoŜonych materiałów radni nie zgłosili uwag, w związku z czym Plany pracy 
komisji merytorycznych Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 rok  zostały przyjęte.  
 
 
Ad pkt. 7  
PrzedłoŜenie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  
na 2013 rok.  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 21 ust. 3 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) komisje przedkładają 
Radzie plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna 
działa na podstawie rocznego Planu kontroli. Taki Plan… został przez Komisję Rewizyjną 
opracowany i przedłoŜony Radzie. 
 

Do przedłoŜonego materiału radni nie mieli uwag, w związku z powyŜszym Plan kontroli 
komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 rok został przyjęty. 
 
 

Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach 
za II półrocze 2012 r.  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2011 r. radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 

Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym Sprawozdanie 
z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2012 r. 
zostało przyjęte.  
 
 

Ad pkt. 9  
Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku za 2012 rok.  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. PrzedłoŜone Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21stycznia br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 
przedłoŜonego materiału.  
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Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk  
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2012 rok zostało przyjęte.  
 
 
Ad pkt. 10  
Informacja z realizacji „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla 
mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”, w 2012 r.  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. PrzedłoŜona Informacja… była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 21 stycznia br. oraz Komisji Finansowo-BudŜetowej  
w dniu 24 stycznia br. Członkowie Komisji, po dyskusji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego 
materiału.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z realizacji „Programu 
pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”,  
w 2012 r. została przyjęta.  
 

 
Ad pkt. 11 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Anna Ruszewska –  

W związku z realizacją uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia 
zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta 
zapytała, czy Miasto nie zezwoli na przysłanianie reklamami wielko-powierzchniowymi, 
fasad wyremontowanych, zabytkowych budynków w Suwałkach. 
 Zapytała, czy Agencja Rozwoju Przemysłu zakończyła juŜ działania związanie  
ze sprzedaŜą oferty pakietu akcji ARES’u.  

W imieniu mieszkańców ulicy Buczka (tj. ok. 20 domów na równoległym odcinku 
niedaleko ronda przy wlocie do Raczek) zapytał, kiedy mieszańcy mogą spodziewać się tam 
oświetlenia ulicznego.  
 
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zakazu uŜywania jednostek pływających  
o napędzie spalinowym na zalewie Arkadia w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/331/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie zakazu uŜywania jednostek pływających o napędzie spalinowym na zalewie 
Arkadia w Suwałkach  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 13 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów 
wzdłuŜ rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/332/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie zamiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 
rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuŜ rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach  
– załącznik nr 23 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej w Suwałkach. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką  
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/333/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu ulicy RóŜanej w Suwałkach  
– załącznik nr 26 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej S.A.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXI/334/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego  
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej S.A. 
– załącznik nr 29 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 16  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w ciągu ulicy 
L. Waryńskiego na odcinku między ulicami T. Kościuszki i T. Noniewicza. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/334/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu połoŜonego w ciągu ulicy  
L. Waryńskiego na odcinku między ulicami T. Kościuszki i T. Noniewicza  
– załącznik nr 32 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 17 
Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie planowania  
w budŜecie Gminy Miasto Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną  
dla nauczycieli, a takŜe przyjęcia Regulaminu określającego rodzaje świadczeń  
oraz warunki i sposób ich przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej nauczycielom 
przedszkoli, szkół i placówek oświatowych oraz placówki opiekuńczo-wychowawczej  
i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego prowadzonych przez Gminę Miasto Suwałki. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 35 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/336/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
zmieniająca uchwałę o zmianie uchwały w sprawie planowania w budŜecie Gminy 
Miasto Suwałki środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a takŜe 
przyj ęcia Regulaminu określającego rodzaje świadczeń oraz warunki i sposób ich 
przyznawania w ramach pomocy zdrowotnej nauczycielom przedszkoli, szkół i placówek 
oświatowych oraz placówki opiekuńczo-wychowawczej i ośrodka adopcyjno-opiekuńczego 
prowadzonych przez Gminę Miasto Suwałki 
– załącznik nr 36 do protokołu.  
 

 
Ad pt. 18  
Przyjęcia Stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie zapowiadanej likwidacji 
połączeń kolejowych na trasie Suwałki – Augustów – Sokółka.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ projekt stanowiska został przekazany Klubom  
i ugrupowaniom funkcjonujących w Radzie Miejskiej w Suwałkach. Wypracowaną wersję 
radni otrzymali przed obradami. 
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Czesław Renkiewicz przedstawił aktualną sytuację związaną ze stanem połączeń 
komunikacyjnych naszego miasta z resztą kraju jako sytuację złoŜoną z uwagi równieŜ  
na podział odpowiedzialności za poszczególne zadania wśród wielu spółek w tym równieŜ 
zadania rządu i samorządu. Wyraził zaniepokojenie pojawiającymi się informacjami  
o likwidacji połączeń kolejowych na trasie Suwałki – Sokółka i wiąŜącą się z tym izolacją 
komunikacyjną naszego miasta i regionu. W związku z powyŜszym wystosował pisma  
do osób i instytucji odpowiedzialnych za komunikację, tj. m.in. ministerstwa, spółek 
kolejowych, parlamentarzystów. Mimo informacji zwrotnych o tym, Ŝe omawiana trasa nie 
jest planowana do likwidacji zaniepokoił fakt, Ŝe Spółka Przewozy Regionalne ograniczyła 
przejazdy swoich pociągów poprzez złoŜenie rezygnacji z tras zamówionych w PKP LK.  
W odpowiedzi na postawione przez Prezydenta pytanie Przewozy Regionalne uzasadniają 
decyzję brakiem środków finansowych. Z dokonanej analizy dotacji i kwot zaangaŜowanych 
w to zadanie wynika, Ŝe linia Suwałki- Białystok jest rentowną i w 43 procentach utrzymuje 
się ze sprzedaŜy biletów. Prezydent podkreślił, Ŝe nasze miasto zostało potraktowane dalece 
niesprawiedliwie i naleŜy zabiegać o powrót do sytuacji w połączeniach kolejowych sprzed 
lat, tj. pozostawieniu 6 połączeń i dodatkowego z duŜym miastem w kraju.  
 

Jarosław Zieliński – poseł na Sejm RP – podkreślił wagę problemu i zagroŜenie 
wykluczeniem komunikacyjnym, co będzie miało wpływ na rozwój miasta. Przekazał 
przewodniczącemu Rady Miejskiej dokumenty obrazujące działania posła w tej sprawie. 
Podkreślił, Ŝe działania rządu zmierzają do deprecjonowania regionów i miast połoŜonych  
na obrzeŜach kraju nie tylko w sprawach komunikacyjnych. Deklarował pomoc w zabiegach 
o stabilizację komunikacyjną w naszym mieście. 
 

BoŜena Kamińska – poseł na sejm RP – zapoznała zebranych z dokumentami, między 
innymi z Ministerstwa Transportu, Polskich Linii Kolejowych oraz Urzędu 
Marszałkowskiego, z których jednoznacznie wynika, Ŝe nie ma decyzji w sprawie likwidacji 
połączeń kolejowych na trasie Suwałki-Sokółka. Zapewnia się jednocześnie o pozostawieniu 
liczby obecnych połączeń.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem stanowiska:  
− za podjęciem stanowiska głosowało   – 22radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Jednogłośnie zostało podjęte:  

Stanowisko 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

          z dnia z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie zapowiadanej likwidacji połączeń kolejowych na trasie Suwałki – Augustów – 
Sokółka  
– załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 

Ad pkt. 19  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 38 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 39 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   4 radnych.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXI/327/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 rok 
– załącznik nr 40 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 20  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013–2030. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 41 do protokołu.  
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 42 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   4 radnych.   
 

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/338/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013 - 2030   
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 21  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ w dniu 31 grudnia 2012 roku radny Stanisław 
Sieczkowski złoŜył pisemną rezygnację z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dniem 31 grudnia 2012 r. Zgodnie z art. 19 ust. 5 ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym „W przypadku rezygnacji przewodniczącego lub 
wiceprzewodniczącego rada podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji nie 
później niŜ w ciągu jednego miesiąca od dnia złoŜenia rezygnacji”. W okolicznościach 
planowanych w dniu dzisiejszym wyborów nowego wiceprzewodniczącego podjęcie 
przedmiotowej uchwały jest zasadne.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 21 radnych,  
− przeciw        –   0,  
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− wstrzymało się     –   0,   
− nie brał udziału w głosowani   –   1 radny.   

 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XXXI/339/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach  
– załącznik nr 44 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 22 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 
wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ w związku z podjęciem przez Wysoką Radę 
uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach, zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym „Rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i 1-3 wiceprzewodniczących, 
w naszym przypadku jednego, bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy 
ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym”. Bezwzględna większość głosów ustawowego 
składu w przypadku suwalskiej Rady Miejskiej to liczba 12. W związku powyŜszym zarządził 
przeprowadzenie ponownego wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Adam Kacprzyk  w imieniu Klubu Radnych „Blok Samorządowy” zgłosił kandydaturę 
radnego Sławomira Szeszko, który wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Grzegorz Gorlo przypomniał, iŜ w rezultacie ostatnich wyborów samorządowych obecny 
Klub Radnych „Łącza nas Suwałki” zdobył najwięcej głosów w mieście. Na drugiej pozycji 
uplasowała się opcja „Prawo i Sprawiedliwość”, mimo tego Ŝaden z radnych naleŜących  
do tego klubu nie wyraził zainteresowania zasiadaniem w prezydium rady miejskiej. W jego 
opinii z uwagi na trudne czasy powinna być zredukowana ilość wiceprzewodniczących  
do dwóch. Tylu jest bowiem w samorządach o podobnej wielkości, między innymi w ŁomŜy. 
Jego zdaniem byłby to znacznie lepszy sposób oszczędności niŜ podnoszenie podatków. 
 
Andrzej Chuchnowski przypomniał, iŜ § 22 ust. 1 Statutu Miasta Suwałk stanowi, iŜ rada 
wybiera ze swego grona przewodniczącego i 3 wiceprzewodniczących. Stwierdziła, iŜ mając 
na uwadze powyŜszą wypowiedź, naleŜałoby zastanowić się nad zmianą statutu.  
 

W uwagi na brak dalszych zgłoszeń, stwierdził zamknięcie listy kandydatów  
na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

W związku z przeprowadzeniem głosowania tajnego zaproponował, aby powołać  
3-osobową Komisję Skrutacyjną. Wobec braku innych propozycji przypominał, Ŝe osoba 
kandydująca nie moŜe wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej oraz poprosił o zgłaszanie 
kandydatów do pracy w tej komisji.  

 
Tadeusz Zamaro   zgłosił kandydaturę   BoŜeny Topczyłko,  
Agnieszka Rzatkowska  zgłosiła kandydaturę   Agnieszki Barszczewskiej, 
Anna Ruszewska   zgłosiła kandydaturę   Krzysztofa Ołowniuka. 
 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w komisji.  
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Głosowanie nad powołaniem trzyosobowego składu Komisji Skrutacyjnej w osobach:  
 

1. BoŜeny Topczyłko  
2. Agnieszki Barszczewskiej  
3. Krzysztofa Ołowniuka  

 

− za powołaniem podanego składu Komisji głosowało  – 18 radnych, 
− przeciw           – 0, 
− wstrzymał się          – 0, 
− nie brało udziału w głosowaniu     – 4 radnych.  
 

Andrzej Chuchnowski stwierdził, iŜ większością głosów Rada powołała Komisję 
Skrutacyjną w następującym składzie:  
 

1. BoŜena Topczyłko  
2. Agnieszka Barszczewska  
3. Krzysztof Ołowniuk  

 

Zgodnie z przepisem § 42 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk „Przeprowadzając głosowanie 
tajne Rada kaŜdorazowo uchwala regulamin głosowania”, w oparciu o który pracuje Komisja 
Skrutacyjna. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach został radnym doręczony.  
 

Uwag nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0,   
− nie brało udziału w głosowaniu   –   4 radnych.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/340/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie przyjęcia Regulaminu głosowania wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach  
– załącznik nr 45 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisem § 42 ust. 3 Statutu Miasta 
Suwałk – „Komisja skrutacyjna wybiera ze swego składu przewodniczącego komisji”.  
W związku powyŜszym ogłosił 15 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się Komisji 
przed rozpoczęciem prac i przygotowania kart do głosowania.  
 

Po przerwie:  
Andrzej Chuchnowski poprosił przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przypomnienie 
zasad głosowania.   
 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Krzysztof Ołowniuk wyjaśnił zasady 
glosowania. 
 

 Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego Andrzej Chuchnowski ogłosił  
15 minutową przerwę w obradach celem ustalenia wyników głosowania.  
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Po przerwie  
 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  odczytuje protokół tajnego głosowania  
wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach, który stanowi załącznik nr 46 
do protokołu.  

 
 

Ad pkt. 23  
Rozpatrzenie uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski, w związku z dokonanym wyborem, wniósł o podjęcie uchwały  
w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
Nadmienił, iŜ radni otrzymali projekt uchwały w materiałach sesyjnych – bez nazwiska. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 18 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0,   
− nie brało udziału w głosowaniu   –   4 radnych.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXXI/347/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie stwierdzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach  
– załącznik nr 43 do protokołu.  
 

Sławomir Szeszko podziękował za udzielone zaufanie oraz za wybór jego osoby do pełnienia 
funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach. Dodał, Ŝe jest to ogromny 
zaszczyt, ale równieŜ wielkie wyzwanie, dlatego będzie starał się jak najlepiej pełnić swoją 
funkcję. W związku z dokonanym wyborem złoŜył rezygnację z członka Komisji Rewizyjnej 
rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
 

Ad pkt. 24  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Annie Ruszewskiej w sprawie umieszczania reklam na obiektach zabytkowych Prezydent 
przypomniał, Ŝe na umieszczenie jakiegokolwiek elementu reklamowego na zbytku potrzebna 
jest zgoda konserwatora. Nie był jednak pewien, czy to wszystko, co się obecnie znajduje  
na budynkach, taką zgodę uzyskało. W przypadku trwającego konkursu ma być inaczej. 
Prezydent zapewnił, Ŝe w umowie na udzielenie dotacji znajdzie się odpowiedni zapis 
zakazujący zasłaniania odnowionego obiektu reklamami. Poinformował, iŜ z budŜetu na prace 
konserwatorskie przeznaczono 200 tys. zł. Właściciele zabytków mogą ubiegać się o wsparcie 
na remont do 31 stycznia br. Z powodu nieduŜego zainteresowania, wpłynęły tylko 4 wnioski, 
niewykluczone, Ŝe konkurs zostanie przedłuŜony do końca marca br. 

 W sprawie zakupu akcji ARR ARES S.A. od Agencji Rozwoju Przemysłu 
poinformował, iŜ sprawa została tymczasowo odwołana. Przypomniał, iŜ Miasto Suwałki  
oraz Marszałek Województwa Podlaskiego złoŜyli oferty na zakup całego pakietu akcji. 
Odbyły się negocjacje tej sprawie, lecz zaoferowana cena nie usatysfakcjonowała 
sprzedającego. Być moŜe temat powróci w przyszłym roku.  
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 W kwestii wykonania oświetlenia ulicznego na odcinku ulicy Mariana Buczka, 
przekazał do wiadomości, Ŝe w tym przedmiocie został opracowany projekt dokumentacji, 
który jednak obecnie nie uwzględnia realizacji oświetlenia na tym odcinku. Poinformował,  
iŜ kaŜdego roku jest zarezerwowana kwota na realizację fragmentów sieci energetycznej,  
lecz w roku bieŜącym. ma ona juŜ swoje przeznaczenie. Stwierdził, iŜ naleŜy do tematu 
wrócić przy realizacji ulicy Mariana Buczka i oprzeć się o projekt pierwotny, który zakłada 
oświetlenie uliczne. Zadeklarował, iŜ władze miejskie będą zabiegać, aby inwestycja została 
wykonana w przyszłym roku.  
 
 
Ad pkt. 25  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Andrzej Chuchnowski podziękował za dotychczasową współpracę w prezydium 
Stanisławowi Sieczkowskiemu oraz Ŝyczył dalszej owocnej działalności na rzecz miasta  
oraz pogratulował Sławomirowi Janowi Szeszko wyboru na funkcję Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej  
 

Piotr Czarnecki kończąc, po 24 latach działalności, kadencję sołtysa Dubowa I podziękował 
wszystkim za współpracę.  
 
Andrzej Chuchnowski podziękował przedmówcy oraz Ŝyczył dobrego zdrowia.  
 
Przekazała zebranym do wiadomości, Ŝe 28 stycznia br. radny Grzegorz Gorlo złoŜył  
na piśmie rezygnację z pracy w Komisji Rewizyjnej. Nawiązując do dzisiejszych wyborów 
wiceprzewodniczącego i stwierdził, Ŝe w składzie komisji Rewizyjnej nie będzie 
przedstawicieli Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” oraz „Bloku Samorządowego”. 
Poprosił przewodniczących Klubów o propozycje, poniewaŜ zgodnie z § 55 Statutu Miasta 
Suwałk w skład Komisji Rewizyjnej wchodzą przedstawiciele wszystkich klubów. 
Przypomniał, iŜ Komisja wina liczyć od 5 do 8 członków. Zaprosił przedstawicieli Klubów 
Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” oraz „Bloku Samorządowego” na spotkanie w powyŜszej 
sprawie.  
 
 

Ad pkt. 26  
Zamknięcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja przewidziana jest na dzień  
27 lutego 2013 roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego  
w Suwałkach przy ulicy Mickiewicza 1.  

 
Kończąc XXXI sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  

za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  
 
            Przewodniczący  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

Andrzej Paweł Chuchnowski  
 
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


